
 

REFERAT – Bestyrelsen, teams-møde d. 11. marts 2024. 
 
Deltagere:  Torben Kousgaard, Karsten Villadsen, S na Brandhøj, Anne Nyquist,  
 Bente Østergaard, Henning Nielsen, Jens R. Nielsen, Ann S strup og 
 Bente Christensen. 
A ud: - 
Referent: S na Brandhøj 
 

 
1. Velkomst og siden sidst: - Velkomst ved Bente. Fremadre es ersta es de e punkt af nyt fra 

udvalgene på dagsordenen.  
 .  
2. Fårets dag: - En god del evalueringer er returneret og det overordnede indtryk er, 

at besøgsbesætningerne har været glade for det lsendte materiale og 
den reklame vi nåede ud med gennem de forskellige medier. Der er 
brugt ca. 12.000,- på interak v brochure og porto.  
-Tiltag l Fårets dag 2025: Kontakt VisitDenmark  - Go’Morgen TV med 
forslag l ak viteter for børn i påskeferien. Alle ideer modtages!  

   
3. Nyt fra udvalgene: - Avlsudvalget v. Henning;  

- Raceforeningerne er bedt om at sørge for opdaterede indberetninger. 
- Dansk Fåreavl har, for en symbolsk sum, købt fedt- og muskelscanner 
og Jason Riley vil fremover udføre disse scanninger. Der er fastlagt pris 
på opstart, scanning pr dyr og kilometertakst.  

  - Klima og natur v. Jens;  
- Møde a oldes i april.  
- Der skal udarbejdes beskrivelser af naturtyper – fremsend gerne 
forslag om personer med relevant viden.  
-Miljøstyrelsen kontaktes for evt. finansiering, som ved samme 
projekt/kvæg. 
TK: Timingen er perfekt lige nu, da der mangles græssere. 
JN: Mindre udbud i rekrea ve arealer grundet fx (allerede indhegnede) 
solcelleparker. 
TK: Ph.d. studerende fra KBH kommer søndag d. 14/4, arbejds tel 
´Drøvtyggeres indflydelse på folkesundheden´. 

  - Afsætningsudvalg v. S na; 
Vi afventer svar på Jordbrugskontrollens anmodning om, at 
Fødevarestyrelsen bekræ er, at ’produktet har opnået slutpunktet i 
frems llingskæden jf. Europa-Parlamentets og Rådets forordning (EF) 
nr. 1069/2009 af 21. oktober 2009 om sundhedsbestemmelser for 
animalske biprodukter og afledte produkter, som ikke er bestemt l 
konsum, og om ophævelse af forordning (EF) nr. 1774/2002 
(forordningen om animalske biprodukter).’ Produktet omtales pt som 
organisk gødning.  
- Vi afventer stadig Koehlers registreringer i Tyskland.  

  Sundhedsudvalg v. Bente C og Ann; 
- Seneste møde aflyst, nyt planlægges snarest.  
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- Ann skal deltage i møde vedr. Blue Tongue torsdag, hvor hun også 
informerer om vores ltrædelse i det frivillige program sammen med 
kvæg og geder.  

  Udvalgene generelt; 
- Der skal strammes op på mødedatoer, referater og ak viteter. 
- Fremover skal der forventningsafstemmes blandt kandidater l 
udvalgene før afstemning ved det årlige repræsentantskabsmøde. 
- Såfremt et udvalg ikke fungere, kan man overveje re-kons tuering.  

4. Norsk Klimaprojekt: Dansk Fåreavl har købt adgang l det fulde referat og norske 
baggrundsmateriale fra seminaret ’Sau og klima’. De e kan fremsendes 
ved henvendelse l Bente Ø. 

5. Finansiering / fond: Med et forventet grundlag på ex. 65.000 slagtelam a 10,- er en fond 
ikke mulig, grundet dri somkostningerne (tvangsadministra on). 
Minimum grundlag er 1.500.000,- som endda er knebent.  
- BC; En almenny g fond kan være en mulighed, med forskning og 
vidensdeling som formål. En ’kogebogsopskri ’ på en sådan 
fremsendes. En privat fond er omstændig at drive, men kan måske også 
være mulig.  

   
6.  Møde med Miljøstyrelsen: BØ; Det er nu d for opfølgning på mødet i december med Lasse 

Jensen, der tages udgangspunkt i referatet, møde forventes i maj. 
  - Takster for kompensa oner skal revideres – fremsend gerne brugbar 

dokumenta on l BØ på slagtelam, avlsdyr/racedyr, produk onsdyr mv. 
Taksterne er senest revideret i 2020. 

  - Konsulenternes holdning l dræg g / ikke dræg g kontra fakta. 
  TK; Tilskud l opgradering af hegn – ansøgningen kan revideres l en 

mere logisk fremgang, fx er der ikke som sådan en dato på flytbart 
hegn.  

   
7. Markedsføring: - Hvordan sørger vi for at markedsføre dansk fåreavl, så forbrugeren, 

pressen og nye unge landmænd er opmærksomme herpå, ud over lige i 
påsken? 
- Hvordan promoverer vi får (og de afledte produkter heraf) i naturen, 
på tallerkenen, på kroppen og i boligen?  
- Opgave, alle; Tænk over, hvordan ’markedsføring’ konkre seres. 

   
8. Eventuel: - Unge landmænd kan starte en fårebesætning rela vt billigt op. Der 

kan søges Etableringsstø e, men det fastsa e dsforbrug på fx et 
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moderdyr er 0,7 t, hvilket vil sige en besætning på ca 1200 får, fremfor 
de 800 dyr fåreavlerne anser for ’et årsværk’. Denne dsangivelse skal 
korrigeres via indberetning l sta s k. Hvem indbere er disse tal? 

   
  Henvendelse fra journalist fra JP – interesse i ar kel om uld mm. SB 

kontakter hhv. Hjelholt (fåreavler og uldspinderi, samarbejde med Skall 
Studio m.fl.), Kenneth Storm (salg af uld l Polen), Kasper Ledet 
(samarbejde med Mama Garn) og Claudia (klima og natur) for direkte 
kontakt.  

   
  JN; Vil avlsudvalget tage profilering af de ca. 80% af hundyrene som er 

krydsninger op som punkt? Her tænkes ex. krydsningsfrodighed mm.  
   
9. Næste møde: Teams d. 6. maj kl. 19:30 
   

 


